

### Changes in the Program

As a result of the increased funding, the Department implemented immediately two recommendations resulting from the Evaluation Report prepared by the independent consultants. While the program was found to be cost effective, the evaluation showed two areas where the program was not as fully effective as possible. Those were the areas dealing with frequent users and large projects. The Department accepted the recommendations and imposed new rules limiting companies to three projects per government fiscal year, and a maximum contribution of \$50,000 per project, effective April 1, 1980. An exceptions procedure was provided in order that projects with exceptional benefit to Canada could be approved outside these limits.

### Effect of New Rules

Comparison figures for fiscal years 1979/80 and 1980/81 (Table 1) show that the suspension of the program and the implementation of the new rules curtailed the use of the program by a number of frequent users, and has ensured that large projects would not have proceeded without PEMD support.

### Evaluation Report Recommendations

During the year, the Department established a number of task forces to recommend ways and means of implementing the remaining changes to the program identified in the Evaluation Report. In addition, a number of other changes were identified by the task forces to further improve the cost effectiveness of the program, reduce its administrative costs and speed its delivery. Changes were submitted to departmental management for approval and approval of these changes will be sought from the Treasury Board in the next fiscal year.

### Modifications au programme

Par suite de l'accroissement budgétaire, le Ministère a immédiatement mis en oeuvre deux recommandations du Rapport d'évaluation établi par les experts-conseils indépendants. Bien que le programme se soit avéré rentable, deux domaines n'ont pas été aussi efficaces que possible, soit les secteurs des utilisateurs fréquents et des projets importants. Le Ministère a accepté ces recommandations et a imposé de nouvelles règles qui limitent les sociétés à trois projets par exercice financier gouvernemental et fixent la contribution maximale à \$50,000 par projet, à compter du 1<sup>er</sup> avril 1980. On a prévu des exceptions à ces règles lorsqu'un projet présente des avantages exceptionnels pour le Canada.

### Effet des nouveaux règlements

Les chiffres comparatifs pour les années financières 1979-1980 et 1980-1981 (tableau 1) indiquent que la suspension du programme et la mise en oeuvre des nouvelles règles ont limité le recours au programme par un certain nombre d'utilisateurs fréquents et a permis de vérifier que les grands projets ne pouvaient être réalisés sans l'aide du PDME.

### Recommandations du rapport d'évaluation

Au cours de l'année, le Ministère a créé plusieurs groupes de travail pour qu'ils recommandent des moyens de mettre en oeuvre le reste des modifications de programme précisées dans le rapport d'évaluation. Ces groupes de travail ont proposé aussi d'autres modifications pour améliorer davantage la rentabilité du programme, réduire ses frais d'administration et accélérer son application. Les modifications ont été soumises à l'approbation du Ministère; le Conseil du Trésor sera appelé à les approuver pendant le prochain exercice financier.